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Hpm bød velkommen til mødet. 
 
Punkt 1: Godkendelse af dagsorden 
 
OK. 
 
Punkt 2: Referat fra sidste møde, d. 2022.01.17 
 
Viby Idrætsforening er af fællesrådet blevet bedt om at udfærdige et notat med konkrete ønsker og forslag til 
fremtiden, så fællesrådet har noget konkret at forholde sig hvis det kan og skal fremlægges som ønsker/forslag 
til Aarhus Kommune. 
 
Ellers ingenting 
 
Punkt 3: Repræsentantskabsmøde, 2022.02.24 
 
Afholdes på Viby Lokalcenter, Rosenvangs Alle 76, 8260 Viby J. 
Indgang er fra Rosenvangs Alle og ikke Vidtskuevej 
 
Fællesrådets oplæg til kontingent for det kommende år det samme. 
 
Kr. 400,- for virksomheder/foreninger m.m. 
Kr. 100,- for privatpersoner 
 
Kopier af dagsorden, beretning og regnskab skal klares til repræsentantskabsmødet 
10- 15 stk. af hver. 
 
Dagsorden og beretning. 

mwh 
 
Regnskabet. 

nea 
 

Forplejning til mødet, Parasollen leverer, skal afhentes inden 15.30 på dagen 
Engangskopper og kaffe medbringes 
Et par flasker til dirigenten skal også klares, hentes ved brdr. Schmidt 

nea 
 
Forretningsudvalget møder ind kl. 18.30. 
 
Punkt 4:  Regnskab 2021 

 
Pt. 30 medlemmer i fællesrådet 
Spørgsmål på repræsentantskabsmødet omkring den manglende kontingentindbetaling i 2021 må forventes. 

nea 
 
Punkt 5: Grøndalsvej 3 og 10 

 

4 medlemmer af fællesrådet er tilmeldt til orienteringen fra Aahus Kommune og developer onsdag, d. 

2022.02.23, kl. 17.00 – kl. 18.30 omkring Jyllands Post grunden  

 

Bemærkningspunkt fra fællesrådet er: 

 

• Bygningshøjden 
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• Antallet af boliger 

• Trafikale forhold 

•  Beboersammensætningen 

• Antallet af leje kontra ejerboliger 

aa, hpm, ah og mwh 

 
Viby Grundejerforening deltager også med en eller to deltagere. 
Grundejerforeningens store bekymring er beboersammensætningen, altså om det ikke risikerer at kunne blive en 
ny ghetto. 
Omkring ghettobebyggelse ligger der pt. også lokalplanen omkring bebyggelsen på store Ravnsbjerg grunden i 
støbeskeen – mellem banen og Skanderborgvej. 
 
Punkt 6: Byvangs Alle 4 
 
3 repræsentanter fra fællesrådet var til stede da projektet omkring Byvangs Allé blev forelagt.  

nea, hpm og ah 
 
Genboerne overfor den påtænkte bebyggelse på Byvangs Allé var ikke inviteret med til høringen. Næste gang 
oplyses de om møder i relation til Byvangs Allé, som kunne være interessante for dem som genboere/naboer. 

hpm 
 
Den nye bebyggelse er påtænkt en smule lavere, op til 4 etager, end det nye der er bygget ud mod 
Skanderborgvej. Højden harmonerer dermed også mere med ALBOA´s bebyggelse på Byvangs Allé og 
Birkedalsvej 
 
Punkt 7: Tilbagemeldinger (Kongelunden) Kommende møder og sager 
 
Det tyder på, at Aarhus Kommune har et ønske om at minimere antallet af repræsentanter fra de enkelte 
foreninger og fællesråd i projektet omkring Kongelunden. 
Forretningsudvalgets Anders Hvilsted har accepteret at deltage fremadrettet på Viby Fællesråds vegne. 

ah 
 
Der er mange aspekter og tanker i gang omkring et kulturhus i Viby. 
Bl.a. finansieringen hvor donationer kunne være en mulighed for at skabe økonomi i projektet, sponsorer kunne 
også være en mulighed. 
 
Punkt 8: Aarhus Havn 
 
Pt. er der indkommet 37 indlæg vedr. Aarhus Havn på Høringsportalen. 
 
Viby Fællesråd vil gerne støtte op omkring høringssvar m.m. i forhold til Aarhus Havn, men det skal være som 
supplement eller medunderskriver på eksempelvis de to nærmeste fællesråd, Skåde Højbjerg og Langenæs 
eventuelle svar/bemærkninger. 
 
Ellers afventes nyheder fra de nævnte fællesråd på de kommende forretningsudvalgsmøder i Viby Fællesråd, så 
forretningsudvalget i Viby Fællesråd, som repræsenterer Viby området og dermed ikke er direkte berørt af 
projektet omkring Aarhus Havn, kan tage stilling til, hvad fællesrådet kan støtte eller ikke støtte eller måske 
endda forslå. 
  
Punkt 9: Facebook 
 
Afventer beslutning da forretningsudvalget ikke har modtaget et oplæg endnu. 
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Punkt 10: Input til samarbejdsaftale med fællesrådene 
 
Opfordring til kommentarer omkring input til samarbejdsaftale fremsendes til hpm 
 
Fremsendes til hpm inden d. 2022.03.08, 

alle 
 
Punkt 11: Ansøgning om tilskud 
 
Sidste beretning, regnskab og medlemsliste fra repræsentantskabsmødet i august fremsendes til hpm til brug for 
ansøgning om tilskud. 

mwh 
 
Er sket. 
 
Punkt 12: Næste mødedato 
 
2022.03.22, kl. 16.30, på Viby Bibliotek, Skanderborgvej 170, 8260 Viby J. 
 
Her skal konstituering af fællesrådet for det kommende år være et punkt på dagsordenen. 
 
Punkt 13: Eventuelt 
 
Det blev nævnt at tilflytningen til Aarhus ikke er så stor som forventet 
 
Ellers ingenting 
 
Mødet hævet, ca. kl. 18.30 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 


